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Úvodník 1

Vážení spoluobčané,

pomalu jsem myslel, že už se neohřejeme, ale příroda je moudrá a nakonec nám
nadělí všechny krásné slunečné dny, na které jsme čekali. Jsem rád, že se nám
zatím vyhýbají velké bouřky a záplavy, které opět postihly některá území naší
republiky – víte ono se toho proti valící vodě moc nedá dělat, najednou steče
ze všech stran do jednoho místa a bere sebou vše, co jí stojí v cestě. Čekají nás
ale příjemnější věci, jako jsou dovolené, mnozí odjedete do zahraničí, k moři, do
hor, nebo jen tak strávit chvíle odpočinku někde na perfektním hotýlku. Mnozí
vyrazí jen po vlastech českých autem, vlakem či na kole nebo motorce a budete
se kochat krásami naší země a že je na co koukat. Hodně vás zůstane ale doma u
svých domečků, zahrádek, ohníčků, grilovaček a také na chvilku zapomenete na
svoji práci a zaměstnání, kam zase po dovolených vyrazíte. Všem přeji, aby jste
se vám na vašich cestách dařilo, měli krásné zážitky i počasí a vrátili se ve zdaví
zpět a nic vážného se vám nestalo.

Protože se navíc blíží konec volebního období našeho zastupitelstva a toto je
poslední možnost se s vámi rozloučit a hlavně za všechny členy, kteří se snažili
být prospěšní v naší obci, vám musím dnes poděkovat. Jsme rovněž rádi za vaše
názory, připomínky, náměty, které se nám s větším či menším úspěchem dařilo
řešit. To již musíte posoudit vy, do jaké míry jsme byli akční a pokud jste nás
chválili, tak to zajisté potěší a povzbudí k další práci, pokud jste někde dohledali
chyby, nebo se domnívali že je něco špatně, tak věřte, že jsme se snažili z nich
poučit a postupně je odstraňovat k vaší spokojenosti.

Určitě se sluší shrnout naše čtyřleté snažení za poslední volební období. Cel-
kem jsme jednali na 26 zastupitelstvech a každý rok průměrně ještě na 18 jed-
náních rady obce, kde jsme se zabývali, řešili nebo rozhodli o těchto z mnoha
projednávaných věcech:
• nakoupili jsme pozemky na Zámecké pro inženýrské sítě na výstavbu RD
• pořídila se kompletní dokumentace pro výstavbu ZTV Zámecká
• vystavěla se hlavní stoka a přivaděče na ČOV do Solnice a podařilo se i další

stoky jako Ještětická, u likérky, u Schutovy zahrady a k nádraží dopojit a
opravit v nových materiálech a je dokanalizováno i území od Bílých domů

• opravily se komunikace, které se rozkopaly výstavbou kanalizací
• zahájily se práce na nové územním plánu, který se musí ještě schválit
• dokončily se pozemkové úpravy, které vnesly řád do zemědělských ploch
• posuzovala se dopravní situace v obci se závěrem, že nelze provést Krajem KH

plánované propojení obchvatu II/321 do Kvasin z důvodu zúžení u likérky
• každý rok se dofinancoval malý počet žáků v ZŠ pro udržení 4 třídní školy
• investovalo se do opravy obou školních budov z dotace kraje
• vybudovalo se kompletní ZTV ve středu obce pro výstavbu 3 bytových domů
• dokončuje se výstavba největší akce co do velikosti území a objemu financí
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zainvestováním všech inženýrských sítí ZTV na Zámecké až pro 100 bytů
• zřídilo se na obci pracoviště CZECH POINT, kde získáte potřebné informace

a výpisy
• vybudovalo se sběrné místo za obcí pro ukládání odpadů a tvoří se vyhláška

na rok 2011
• soud nás pověřil opatrovnictvím 36 klientů ÚSP Kvasiny a 1 klienta máme v

Domově na Stříbrném vršku v Rokytnici v OH
• v naší DPS se staráme o 27 klientů a dalším 25 dovážíme jídlo, nákupy a dě-

láme potřebné úkony dle objednávky, pro tyto služby bylo zakoupeno služební
vozidlo Dacia Logan combi, které můžou využívat i ostatní obyvatelé Kvasin

• jsme členy dobrovolných svazků obcí Císařská studánka, mikroregionu Bělá,
mikroregionu Rychnovsko a Euroregionu Glacensis

• oslavili jsme společně 465 let od první dochované zmínky o obci

Všem krásné prázdniny přeje Pavel Ulrich, starosta obce

Zápisy ze zasedání zastupitelstva

Usnesení
z 25. zasedání Zastupitelstva Obce Kvasiny
konaného dne 29. 3. 2010

USNESENÍ č. 25/276/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: program zasedání.
schvaluje: program zasedání.

USNESENÍ č. 25/277/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: kontrolu úkolů z minulého zasedání ZO a informace z jednání rady.
bere na vědomí: kontrolu úkolů z minulého zasedání ZO a informace ze zasedání
Rady obce.

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 49/2010
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USNESENÍ č. 25/278/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení příspěvku na dofinancování platu učitelů ZŠ.
schvaluje: příspěvek na mzdy a odvody z mezd na období leden - srpen 2010 ve
výši 144.000,00 Kč.

USNESENÍ č. 25/279/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení dodatku smlouvy na termín dokončení ZTV Zámecká +
stavební dozor.
schvauje: dodatek smlouvy s firmou Strabag na termín dokončení ZTV Zámecká.
schvaluje: dodatek smlouvy na stavební dozor.

USNESENÍ č. 25/280/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení závěrečného účtu obce za rok 2009 se zprávou auditora.
schvaluje: závěrečný účet obce Kvasiny za rok 2009.
schvaluje: zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2009 bez výhrad.

USNESENÍ č. 25/281/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení směrnic obce na rok 2010
schvaluje: schvaluje směrnice:

Směrnice č. 1/2009 Aktuální účtový rozvrh, číselníky dokladů, analytika úč.
knihy

Směrnice č. 2/2009 Evidence a účtování majetku, operativní evidence
Směrnice č. 3/2009 Evidence, účtování a oceňování zásob
Směrnice č. 4/2009 Inventarizace majetku a závazků
Směrnice č. 5/2009 Účetní uzávěrky
Směrnice č. 6/2010 Cestovní příkazy a cestovní náhrady
Směrnice č. 9/2009 Směrnice k archivaci, spisový a skartační řád
Směrnice č. 11/2009 Směrnice upravující oběh účetních dokladů
Směrnice č. 12/2009 Směrnice k finanční kontrole
Směrnice č. 16/2009 Směrnice k DPH

USNESENÍ č. 25/282/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení úpravy rozpočtu obce č. 2 na rok 2010.
schvaluje: úpravu rozpočtu č. 2 přílohy na rok 2010 v celkové výši v příjmech o
částku 4.455.000,00 Kč a výdajích o částku 4.205.000,00 Kč.

USNESENÍ č. 25/283/2010

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 49/2010
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Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: žádost paní H. Kubů o dřívější úhradu dluhu Bytovému družstvu
Kvasiny Střed.
bere na vědomí: žádost paní H. Kubů s tím, že v této věci není kompetentní,
protože není věřitelem. ZO doporučuje projednat celou záležitost s vedením By-
tového družstva Kvasiny STŘED.

USNESENÍ č. 25/284/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: vyhlášku o místním poplatku za odpady.
bere na vědomí: vznik návrhu vyhlášky o místním poplatku za odpady a pro-
jednání tohoto návrhu na rozšířeném jednány rady obce.

USNESENÍ č. 25/285/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: záměr společnosti UpSolution.
pověřuje: kontrolní výbor, aby prověřil pronájem obecních ploch k zemědělské
činnosti a zjistil, které jsou v současné době nevyužité. ZO požaduje předložení
seznamu na příští jednání zastupitelstva.
bere na vědomí: dopis od firmy UpSolution.

USNESENÍ č. 25/286/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: cestu za automobilkou.
pověřuje: starostu zasláním dopisu společnosti Škoda Auto s žádostí o dodržení
podmínek smlouvy o využití komunikace k odvozu zeminy s požádáním na její
finální úpravu a navrácení obci do čtrnácti dnů od obdržení dopisu.

USNESENÍ č. 25/287/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: nepřipojitelné objekty na kanalizaci.
schvaluje: společnou schůzku s firmou Aquaservis a Městem Solnicí pro získání
informací o nenapojitelných objektech.

Usnesení

z 26. zasedání Zastupitelstva Obce Kvasiny
konaného dne 14. 6. 2010

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 49/2010
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USNESENÍ č. 26/288/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: program zasedání.
schvaluje: program zasedání.

USNESENÍ č. 26/289/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: koeficient daně z nemovitosti.
schvaluje: projednání koeficientu daně z nemovitosti na rozšířeném jednání
Rady Obce Kvasiny nejpozději do 28. 6. 2010 za účasti paní Duzbabové z Fi-
nančního úřadu Rychnov nad Kněžnou.

USNESENÍ č. 26/290/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: Kontrolu minulého usnesení + informace z jednání rady obce
bere na vědomí: kontrolu minulého usnesení + informace z jednání rady obce.

USNESENÍ č. 26/291/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení výstavby protihlukové stěny u „Bílých domůÿ na pozemku
obce.
bere na vědomí: plán výstavby protihlukového opatření u Bílých domů.
schvaluje: pozvat na rozšířené jednání rady, které se uskuteční nejpozději do
28. 6. 2010, zástupce společnosti Škoda Auto a Města Solnice jako investora této
akce, aby došlo k dořešení majetkových záležitostí v této lokalitě.

USNESENÍ č. 26/292/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení výkupu pozemku od bratrů Martincových
schvaluje: nákup pozemku č. 405/124 o výměře 360 m2 v celkové ceně 144.000,00
Kč.

USNESENÍ č. 26/293/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení prodeje zbytkových parcel u chodníku Zámecká.
schvaluje: prodej zbytkový parcel u chodníku Zámecká - parcela č. 405/121 o
výměře 130 m2 (kupující Rykrová, Zemánek), parcela č. 405/122 o výměře 154
m2 (kupující manželé Wotawovi) a parcela č. 405/123 o výměře 139 m2 (kupující
manželé Slámovi), cena činí 100,00 Kč/m2.

USNESENÍ č. 26/294/2010

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 49/2010



Obec informuje 6

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení vyvěšení záměru prodat stavební pozemky na Zámecké.
schvaluje: vyvěšení záměru prodat stavební pozemky na Zámecké dle nového
geometrického plánu.

USNESENÍ č. 26/295/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení možné výstavby na místo plánovaných řadovek.
schvaluje: vyvěšení záměru prodat pozemek č. 405/44 o výměře 2.208 m2 a
pozemek č. 405/45 o výměře 2.137 m2 k prodeji jako celek.

USNESENÍ č. 26/296/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: zajištění potravinové obslužnosti v obci Kvasiny.
bere na vědomí: nabídku zajištění potravinové obslužnosti v obci Kvasiny od
společnosti Konzum Ústí nad Orlicí.
pověřuje: starostu informováním stávajícího nájemce obchodu se závěry z dneš-
ního zasedání.
schvaluje: změnu prodejny.
schvaluje: nájem stávajících nebytových prostor pod podmínkou přestavby.

USNESENÍ č. 26/297/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: Nabídku bezpečnostní služby WAZA security.
bere na vědomí: nabídku společnosti WAZA security.
schvaluje: sehnání ještě dalších nabídek na zajištění bezpečnosti v obci.

USNESENÍ č. 26/298/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: úprava rozpočtu obce 2010.
schvaluje: úpravu rozpočtu č. 4 na rok 2010.

USNESENÍ č. 26/299/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení počtu členů zastupitelstva na nové volební období.
schvaluje: 15-ti členné zastupitelstvo na nové volební období.

USNESENÍ č. 26/300/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: závěrečnou zprávu Mikroregionu Bělá a Mikroregionu Rychnovsko.
schvaluje: závěrečnou zprávu Mikroregionu Bělá a Mikroregionu Rychnovsko.

USNESENÍ č. 26/301/2010

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 49/2010
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Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: schválení žádosti na získání bývalého učiliště Kvasiny.
bere na vědomí: dopis - žádost na získání bývalého učiliště Kvasiny, který byl
poslán na Krajský úřad.

USNESENÍ č. 26/302/2010

Zastupitelstvo Obce Kvasiny
projednalo: prodej služebního vozu Škoda Felicia Combi.
schvaluje: vyvěšení záměru prodat služební automobil Škoda Felicia Combi v
hodnotě 15.000,00 Kč.

Jak chápeme rozvoj v obci

Blíží se konec volebního období. V
obcích budou už brzy volby do nového
zastupitelstva. Začínám se ohlížet za
uplynulými čtyřmi roky.

Za toto období se z různých pohledů
a názorů spoluobčanů pro některé udě-
lalo dost, jiní to ani nevnímali a další
skupině vadí, že to, co se udělalo je
málo, nebo špatně či nedostatečně.Je
těžké pro toho, kdo to ve funkci na obci
nezažil, si udělat vlastní názor na tuto
práci, ale ti největší kritici by si to měli
vyzkoušet.

Obec si díky zóně a jejím financím
řadu věcí zbudovala. A mohla možná
ještě více. Mne nejvíce vadí, že se ne-
podařilo přesvědčit občany lokality Bílé
domy, aby toto nevhodné bydlení opus-
tili a přestěhovali se za výhodných pod-
mínek do novostaveb. Možná, že to už
pochopili i oni, že ještě platí staré „kdo
chce moc, nemá nicÿ, a to se tady vy-
plnilo. Lokalita bude problémová nejen
pro bydlící, kteří zde zatím zůstávají,
ale bude velkým problémem pro nové

zastupitele a obec.Kanalizaci, plyn a
vodu se podařilo pro lokalitu zajistit.
Není však jasné, jak se bude zajišťovat
nadále příjezd do lokality, protože do-
sud se jezdí po pozemku ŠKODA Auto.

Další co mne mrzí je postoj malé
skupinky obyvatel, která přesvědčuje
úřady, že protihlukový val s ozeleněním,
který zabrání možnému přelití vody na
pozemky bezprostředních sousedů od
závodu a rozšíření hluku od závodu
ŠKODA není to správné, protože tato
skupinka by chtěla zelený pás. Ale že
daleko větší skupina občanů se vyslo-
vila pro to, že chce protihlukový val,
ozelenění, zabránění přetoku vody na
sousední pozemky a místa na parko-
vání. K tomu se vyjádřila v anketě. To
však zatím nemá takovou váhu, kterou
má jedna nesouhlasící sousedka pod-
pořená mluvčí skupinky. Nezažil jsem
vyjednávací situaci v Bílých domech,
jen z doslechu. Výsledek ale známe
všichni.Doufám, že i tato skupinka a
sousedka nedopustí, aby to skončilo po-
dobně. Očekávám, že se budou se hledat

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 49/2010
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kompromisy a řešení, dokud je čas.
Mým cílem ve volebním období bylo

naslouchat lidem a čím více lidí dávalo
najevo názor, podle toho jsem se sna-
žil orientovat. Byli i hlasití jednotlivci,
ale v mnoha případech mysleli jen na
sebe. Těm jsem možná nevyhověl, pro-
tože by to znevýhodnilo, nebo poško-
dilo ostatní většinu. Ujišťuji, že se sna-
žím pracovat s výsledky ankety, protože
to byl názor většiny občanů. O výsledky
se opíráme i při vyjednávání o zajištění
místní komunikace přes „manipulákÿ.

Přehoupnou se prázdniny, nastane
podzim. Je ještě čas na rozmýšlení jak
dál se bude rozvíjet naše obec. Snažte
se i Vy přispět ke zlepšení, stále je co
zlepšovat ke spokojenosti a dobrým me-
zilidským vztahům.

Jaroslav Tkadlec

Sběrné místo odpadů

Vobci Kvasiny byla dokončena
stavba sběrného místa odpadů. Pro ob-
čany začne plně sloužit po jeho ko-
laudaci a zavedení obsluhy. Budou sta-
noveny i pevné termíny odběru odpadů
včetně víkendu tak, aby systém plně
sloužil občanům obce.

Do té doby bude možné ukládat
odpady do připravených kontejnerů
vtýdnu, kdy jsou úřední hodiny na
Obecním úřadě, tj. vpondělí a ve středu
od 7 hodin do 17 hodin. Tento stav
platí od července 2010 a na požádání
vám umožní zaměstnanci obce odběr
odpadů.

Dále sdělujeme, že ukončila svoji
činnost firma RUND a veškerou svozo-
vou činnost na sjednané smlouvy pře-

brala firma Marius Pedersen. Pokud by
došlo k problémům, obraťte se prosím
na OÚ. Děkuji za pochopení.

Jaroslav Tkadlec

Třídění odpadů

Třídění odpadů je v dnešní době na-
prostou samozřejmostí. V bruselském
regionu například od Nového roku za-
vedli povinné třídění plastů, skla, pa-
píru, plechovek a nápojových kartonů.
U nás zatím třídíme odpad dobrovolně.
Množství měst a obcí, které se zapojují
do sběru tříděného odpadu, však rok od
roku narůstá.

Co je třídění odpadu?

Zjednodušeně řečeno - třídění od-
padu je sběr jednotlivých druhů od-
padů odděleně od ostatních. Roztří-
děné odpadky patří do speciálních kon-
tejnerů. Takto připravený odpad se
recykluje a může se znovu začlenit do
výroby. Tím se šetří přírodní zdroje.

Barevné kontejnery – co kam
patří?

Většinou najdete pohromadě 3 ba-
revné kontejnery ? žlutý, modrý a
zelený. Žlutý kontejner je určen na
plasty, modrý na papír a zelený na
sklo.

Na některých místech je vedle zele-
ného, také bílý kontejner. Oba jsou ur-
čeny na sklo. Do bílého kontejneru patří
sklo čiré - průhledné lahve, sklenice a
skleněné nádoby z domácnosti. Nesmí
však být z varného skla. Do zeleného
kontejneru se vhazuje sklo barevné ?
například lahve od piva, vína či limo-
nád, tabulové sklo, sklenice a skleněné
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obaly od léků.
Pro sběr nápojových kartonů slouží

speciálně upravené popelnice v oran-
žové barvě. Někde se mohou kartony
házet do žlutého kontejneru pro sběr
plastů, nebo modrého kontejneru pro
sběr papíru. Takové nádoby jsou ozna-
čeny oranžovou samolepkou upozorňu-
jící, na možnost sběru nápojových kar-
tonů.

Čím dál častěji přibývají kontejnery
hnědé - na bioodpad. Do nich mohou
lidé vyhazovat zbytky jídel nebo vy-
braný zahradní odpad.

Zvolna se začínají objevovat čer-
vené kontejnery na drobnou elektro-
niku. Měly by pomoci zabránit vyhazo-
vání elektrospotřebičů do běžného ko-
munálního odpadu a zároveň zlepšit
recyklaci těchto výrobků.

Existují také speciální kontejnery
určené ke sběru textilu. Do nich se mo-
hou odkládat oděvy, boty, kabelky a
tašky, povlečení, ručníky, oděvní do-
plňky nebo hračky. Použitelné textilie
se vytřídí a jsou pak nabídnuty k cha-
ritativním účelům.

„Kontejnerů na tříděný odpad stále
přibývá. V Královéhradeckém kraji je v
tuto chvíli rozmístěno 11700 kontejnerů
na tříděný sběr. Oproti roku 2008 je
to nárůst o 11%. Třídí tu 399 ze 448
obcí, což je téměř 90%. Lidé chápou,
že pro hezčí a zdravější prostředí musí
něco udělat i oni sami. Doufám, že po-
čet lidí, kteří třídí odpad a kteří jsou
přesvědčeni o tom, že třídit je správné,
bude i nadále narůstat,? doplnil Tomáš
Pešek, regionální manažer společnosti
EKO-KOM, a.s.ÿ

Pytlový sběr

Kromě třídění odpadu do samostat-
ných nádob využívá řada obcí sběr do
pytlů. Výhodou tohoto systému je, že se
dá lehce upravit podle místních podmí-
nek. Je dobře použitelný nejen v men-
ších obcích, ale i ve větších městech.

„Tento způsob třídění je vhodným
doplňkem nádobového způsobu sběru.
Zejména ve venkovských zástavbách a
oblastech s nízkou hustotou obyvatel.ÿ
dodal Tomáš Pešek.

Další informace o třídění odpadů
v Královéhradeckém kraji najdete na
www.cistykraj.cz.

Tomáš Pešek,
regionální manažer EKO-KOM, a.s.,
tel.: 721 562 554, e-mail.: pe-
sek@ekokom.cz

Jak to viděly děti

Poslední měsíc školního roku bývá
ve znamení zvýšeného úsilí o co nej-
lepší známky na vysvědčení, ale také
výletů, sportovních, poznávacích i zá-
bavních akcí. Utuží se při nich kolek-
tiv a děti budou mít na co vzpomí-
nat. Vždyť škola nemusí být jen dřina a
nudné vysedávání v lavicích. Letos děti
se svými učiteli podnikly hned dva celo-
denní výlety. První byl 7. června zájezd
do Prahy na divadelní představení spo-
jený s projížďkou lodí po Vltavě. Au-
tobus byl hrazený z výtěžku školního
plesu. Následoval 17. června tradiční
školní výlet, kterého se účastní děti ze
všech tříd. Letos se vydaly do našich
nejvyšších hor - Krkonoš.

Dejme jim tedy slovo a uvidíme, co
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je zaujalo.

Filip Kubec, 4. třída

Jeli jsme do Prahy na hru Lucerna.
Hrála se v divadle Na Fidlovačce. Moc
se mi to líbilo. V hlavní roli mlynáře
hrál Petr Rychlý. Měl svou schovanku
Haničku, kterou chtěl pan vrchní na
svůj zámek jako služku. Přijela tam na
návštěvu kněžna a byly tam velké pří-
pravy a ta kněžna šla s mlynářem k zá-
mečku do lesa. Hráli tam i vodníci a
muzikanti. Moc se mi to líbilo.

Šli jsme také na Vyšehrad. A jeli na
lodi, ale jen kus, protože byla rozvod-
něná Vltava. Měli jsme jet na Troju, ale
nejeli.

Denisa Gunarová, 5. třída

Byli jsme v divadle Na Fidlovačce v
Praze. Představení Lucerna bylo velmi
pěkné. Herci hráli moc pěkně. Líbila se
mi Hanička, mlynář, babička, kněžna,
ale i ostatní. Nejvíce se mi ale líbila
Klásková a ten mladý vodník co po-
řád volal: „Haničko, sluníčko!ÿ. Nej-
hezčí scéna byla, když zachraňovali
lípu. Srandovní bylo, jak dali Kláskové
sukni nahoru. Také se mi líbila lípa jak
byla udělaná. Jsem ráda, že jsem Lu-
cernu viděla!

Tadeáš Laube, 3. třída

Odjeli jsme v 6 hodin ráno. Cesta tr-
vala dlouho, ale dojeli jsme. Pak jsme
museli přestoupit na druhý autobus a
vyjeli jsme až k Vrbatově boudě. Od
začátku byla zima, ale pak svítilo slu-
níčko. Šli jsme až k pramenu Labe. Ces-
tou jsme viděli bunkry. Na kopci jsme
se mohli rozdělit kdo půjde kratší a kdo

delší cestou. Já jsem šel tu kratší. Vi-
děli jsme Labský vodopád a Labskou
boudu. Pak jsme čekali na ty, kteří šli
dlouhou trasu a šli jsme zpátky. U Vr-
batovy boudy jsme si mohli koupit v
boudičce suvenýry. Zase jsme jeli auto-
busem dolů a přestoupili jsme na náš
autobus. Tím jsme odjeli do Vrchlabí a
šli jsme do muzea. Když skončilo mu-
zeum, tak jsme měli rozchod a mohli
jsme si něco koupit. Potom jsme jeli
domů.

Martina Ježková, 4. třída

Vystoupili jsme z autobusu a šli
jsme k pomníku Hanče a Vrbaty. Od
pomníku jsme šli 3 km k prameni Labe,
dali jsme si přestávku na svačinu. Pak
jsme se podívali na erby měst, kterými
protéká Labe. Potom jsme se rozdělili
na dvě skupiny: jedna skupina šla kratší
cestou a druhá delší. Já šla tou kratší.
My co jsme šli tou kratší jsme ušli 1
km a byli jsme u Labské boudy. Tam
jsme se podívali na Labský vodopád.
Za chvíli přišla druhá skupina a šla se
také podívat na Labský vodopád. Tro-
chu jsme se najedli a napili a šli jsme
zpět k autobusu. Autobus nás odvezl
do Vrchlabí. Ve Vrchlabí jsme šli do mu-
zea a tam nám paní vyprávěla. Dokonce
jsme se podívali do mikroskopu. Když
byl konec prohlídky, mohli jsme si u po-
kladny něco koupit. Já jsem si koupila
růženín. Z muzea jsme šli na náměstí a
tam jsme dostali rozchod. Po rozchodu
jsme jeli domů. A doma jsme vyprávěli.

O činnosti kulturní komise

Jednou z mála společenských akcí,
kde se ještě lidé všech věkových kate-
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gorií ve větším počtu sejdou, je tradiční
každoroční pálení čarodějnic s lampio-
novým průvodem pro děti. I když jsme
museli konstatovat, že i přes příznivé
počasí, byla účast znatelně nižší než
jiné roky.

Na konec dubna jsme naplánovali
zájezd na loutkové divadlo do Vyso-
kého Mýta. Před několika lety se už
jednou uskutečnil a tak jsme usoudili,
že bychom ho mohli zopakovat. Vše
bylo domluvené, objednaný autobus,
ani cena snad nemohla nikoho odradit.
Stačilo se na daném telefonním čísle na-
hlásit a prožít se svými dětmi příjemné,
bezstarostné nedělní dopoledne. Leč re-
alita byla odlišná. Kromě členů kulturní
komise se přihlásila jedna maminka a
dvě děti. Tudíž nezbylo než všechno od-
říct a nikam se nejelo. Divíte se, že se
ptáme: má smysl v Kvasinách ještě něco
dělat? Co by naše spoluobčany zaujalo,
kam by byli ochotní přijít? V čem je
problém? Nedostatečná informovanost,
nedostatek času, nezajímavá nabídka
nebo prostá nechuť se společně scházet
a bavit? Uvítali bychom jakýkoli návrh,
připomínku či nápad, který by se dal
realizovat.

Poslední červnovou neděli se konalo
sportovní odpoledne pro děti. Počet po-
řadatelů – minimálně 20 lidí a kůň s
poníkem, kteří akci věnovali svůj volný
čas a připravili si svá stanoviště, převý-
šil počet dětí, které se zúčastnily.

Poslední akcí, kterou budeme pořá-
dat v této sestavě, bude večerní pohád-
kový les. Datum je stanoveno na sobotu
25. září. Zda se bude v Kvasinách něco
dít, závisí jen na vašem zájmu a účasti

na připravených akcích.

Dětem pěkné prázdniny a ostatním
vydařené dovolené prožité podle svých
představ přeje za kulturní komisi

Markéta Holíková

Naši důchodci

V měsíci dubnu se konala přednáška
pana Karla Kučery „Zmizelé kvasin-
ské domyÿ. Přednášky se účastnilo 56
osob. Byla to velmi pěkná a vyčerpá-
vající látka z kvasinské historie. Sta-
vení, která zmizela nadobro z území,
těch bylo hodně, jiná změnila vzhled
přestavbami, z některých vznikly uby-
tovny nebo penziony. Na závěr před-
nášky bylo poděkováno kronikáři paní
Dytrtovou a předán dárek.

Na měsíc květen byla naplánována
nádherná akce, která však musela být
zrušena pro malý zájem. Pršelo, se-
verní Moravu a Olomoucko postihly po-
vodně. Možná proto, že bylo deštivo a
chladno, zájezd do Brna nedopadl ani
po posunu na pozdější termín. To naše
hospodyňky připravovaly pouťové dob-
roty, čekaly návštěvy dětí a příbuzných.
Proto úsilí p. Dytrtové a p. Rottera vy-
šly neúspěšně.

V měsíci červnu se uskutečnil zá-
jezd do Pardubic. První zastavení bylo
na Kunětické hoře. Bylo jasné počasí,
dobrá viditelnost a proto výhled do kra-
jiny byl úžasný. Pěkná a zajímavá byla
i prohlídka s průvodcem po hradu. Au-
tobus přítomné dopravil do Pardubic
k zámku. Po prohlídce starobylého ob-
jektu pánů z Pernštejna s ukázkami
zbraní, obrazů i dalších rekvizit jsme
vyslechli i o událostech, které se zde
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odehrály v období protektorátu. Násle-
doval oběd a prohlídka starého města.
V 15:30 hod. přítomní nastoupili na
loď, kde strávili příjemnou chvíli odpo-
činku s výhledem po okolí řeky Labe.
Cestu komentovala p. Krucká; její zna-
losti a výřečnost bylo možné ocenit
hned během cestování. Též patří dík i
paní Dáše Židové, která se postarala a
zjistila nabídku občerstvení, které bylo
možné si zakoupit na lodi. Autobusem
jsme se vraceli domů. Na večeři či pouze
malé občerstvení jsme se ještě zastavili
v čestickém motorestu. Na výlet bude
každý z přítomných jistě vzpomínat.
Vydařilo se počasí – bylo jasno, teplo
přiměřené – asi 20 stupňů. Díky všem,
kteří se o přípravu tohoto zájezdu při-
činili: p. J. Krucké, p. D. Židové i panu
M. Rotterovi. Účastnilo se 42 osob.

Příště budeme cestovat pěšky po
Orlických horách na vlastní náklady.
Doufejme, že nám počasí vyjde.

Za výbor Občanského sdružení
Klubu kvasinských důchodců zapsala

Jaroslava Dittrichová

Volejbal

Špatné jarní počasí, zima, deště,
podmáčená hřiště - to vše kalilo pomyš-
lení na dubnový již 19. ročník Jarního
turnaje mládeže. Stal se ale úplný zá-
zrak a počasí vyslyšelo přání pořada-
telů, což umožnilo odehrání kvalitních
zápasů. Celkem se zúčastnilo 72 druž-
stev, odehrálo se 167 zápasů, 334 setů a
10 559 míčů. Hrálo se na sedmi hřištích
a areál volejbalového klubu za víkend
navštívilo na 600 lidí.

Sobota 24. 4. 2010 – hrál se šest-

kový volejbal v kategoriích mladší a
starší žáci a žákyně, Přihlásilo se cel-
kem 29 družstev. V kategorii mlad-
ších žáků startovalo 9 družstev a stejně
jako loni zvítězila Kometa Praha A,
před Slávií HK a Tuchlovicemi. Náš od-
díl skončil na šestém místě. V katego-
rii starších žáků startovalo 5 družstev
a hrál každý s každým. Zvítězila Ko-
meta Praha před VK SPORT Rych-
nov n. Kn a Tuchlovicemi. V katego-
rii mladších žákyň startovalo 9 druž-
stev a zvítězila Sl. HK A před Sl. HK B
a REMOU Rychnov n. Kn. . V katego-
rii starších žákyň startovalo 6 družstev
a přesvědčivě zvítězil Červený Kostelec
před DDM Týniště n. O. a TJ JUNIOR
Brno.

Neděle 25. 4. 2010 – krásné slu-
nečné počasí přilákalo do Kvasin cel-
kem 43 družstev. Hrály se čtyři kate-
gorie - minižáci a minižákyně (čtyřkový
volejbal) a mladší a starší přehazovaná.
V kategorii minižáků startovalo celkem
12 družstev. Po tuhých bojích zvítězila
Sl. HK A před Kometou Praha A a B.
Naše čtyřka obsadila 9. místo. U mini-
žákyň při stejném počtu a stejném sys-
tému bylo pořadí první trojice - Čer-
vený Kostelec, REMA Rychnov n. Kn.
a Jilemnice B. U přehazované mladších
se sešlo celkem 7 družstev. Tato třída
přinesla domácím pěkný úspěch - zvítě-
zilo družstvo Kvasin A před „béčkemÿ
a RUBENOU Náchod. Pro úplnost vý-
sledky starších - vítězem se stalo druž-
stvo DDM Týniště n. O. před REMA
RK A a SL HK A. Nedělní turnaj na-
vštívil nečekaný host – Cyril Svoboda,
který věnoval vítěznému družstvu VK
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AŠ Kvasiny míč se svým podpisem.

Výbor klubu touto cestou děkuje
všem členům a rodičům dětí za po-
moc při organizaci turnaje a zejména
všem sponzorům, kteří tento mládež-
nický turnaj podpořili. Jarní turnaj byl
pořádán za pomoci Královéhradeckého
kraje. Za 19 ročníků startovalo v Kva-
sinách 510 družstev.

Oddíl mládeže se zúčastnil ještě dal-
šího mládežnického turnaje v přeha-
zované v Týništi n. O. . Konal se 9.
května jako přehazovaná trojic. Sešlo se
24 družstev dívek a 7 družstev chlapců.
V kategorii mladších zvítězil náš oddíl
AŠ Kvasiny před Náchodem A a Slávií
HK. Družstvo B skončilo na 6. místě.
V kategorii starších jsme skončili na 10.
místě.

Turnaj v Rychnově n. Kn. pořádal
5. 6. VK SPORT RK. V přehazované
skončilo naše A družstvo na 2. místě a
B družstvo na 4. místě. V minivolejbale
(3 hráči) jsme skončili na 3. místě. Tur-
naje se zúčastnilo celkem 15 družstev.

Závěr sezony 2009/2010

V pátek 11. 6. se mladí volejba-
listé obou kategorií rozloučili se sezo-
nou. Byli pozváni rodiče, kteří se ak-
tivně zapojili do sportovního dění. Byla
vytvořena tříčlenná družstva, v každém
jeden dospělý + 2 volejbalisté, kteří
soutěžili v sedmi speciálních disciplí-
nách. Následoval turnaj mezi všemi v
přehazované. Všichni účastníci dostali
občerstvení, které pomohli připravit ro-
diče. Hrálo se až do 21 hodin a spoko-
jenost vyzařovala z tváří všech zúčast-
něných.

Dohrávka soutěží 2009/2010

V Orlické divizi mužů finišují, šest-
krát zvítězili 3:0 a jsou před závěrem na
pěkném 2. místě. V krajském přeboru
2. třídy žen – skupina C se ženám „Aÿ
už tolik nedařilo, skončily na 4. místě.
Ženy „Bÿ se umístily na 2. místě

Zajímavosti z oddílu

• Mezi druhou největší sportovní akci
patří tradiční letní volejbalové tur-
naje, které se konají 3.-4. července na
hřištích u nádraží. V sobotu se hrají
okresní přebory mužů a žen a volná
třída mužů. Následuje v neděli sou-
těž mužů a žen vyšších soutěží. Po
oba dny se hraje až do pozdního ve-
čera. Pro hráče i diváky, které tímto
zveme, je připraveno chutné občer-
stvení všeho druhu. Loňský turnaj
navštívilo 42 družstev.

• Bývalý hráč Kvasin Zdeněk Haník
mladší byl v květnu zvolen předse-
dou českomoravského volejbalového
svazu v Praze.

• Do nové soutěže 2010/2011 jsme při-
hlásili na minivolejbal (3 hráči) druž-
stvo žáků a žákyň a na přehazovanou
rovněž 2 družstva.

• Oddíl bude nadále nápomocen při
uspořádání sportovních her Ústavů
sociální péče začátkem září.

Alois Vavera

Své ANO si řekli

Od vydání minulého zpravodaje
uzavřeli sňatek Ondruch Ladislav a No-
vosadová Dana, Křepela Pavel a No-
votná Denisa.

Přejeme Vám hodně zdraví, radosti,
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dostatek lásky a vzájemné úcty, abyste
i těžkosti života dokázali překonat.

Vítáme

V uplynulých měsících se v naší obci
narodili Paleček David, Zářecká Aneta,
Kubů Denisa, Peštová Mia, Šíla Jakub
a Zemánek Petr.

Novým občánkům přejeme do ži-
vota hodně štěstí a šťastným rodičům
gratulujeme.

Blahopřejeme

Vážení čtenáři, ve společenské rub-
rice pravidelně blahopřejeme všem na-
šim spoluobčanům, kteří v příslušném
období dosáhli věku 70 let a více. Pokud
si někdo nepřeje být zde uveden, nechť
nám to prosím oznámí, jinak vycházíme
z údajů evidence obyvatel vedeném na
obecním úřadě. Kultuní komise chodí
blahopřát občanům, kteří dosáli věku
70, 75, 80, 85 let a pak každý další rok.

V následujících měsících oslaví své
narozeniny tito naši spoluobčané:

Červenec

Novotná Miloslava 74 let
Rydygr Jaroslav 75 let
Piskorová Vlasta 75 let
Nosek Vojtěch 79 let
Ryšavý Jaroslav 81 let
Fišerová Marie 86 let

Nosková Jiřina 91 let
Trojanová Marie 95 let

Srpen

Zounarová Eva 73 let
Marelová Stanislava 73 let
Plíštil Josef 73 let
Ptáčková Marie 77 let
Piskora Josef 79 let
Baran Ján 82 let
Šmorancová Marie 82 let
Tobyšková Marie 82 let
Lednová Miloslava 84 let

Září

Macháň Václav 70 let
Ponková Hana 70 let
Macháček Stanislav 71 let
Ditrich Vítězslav 71 let
Kaiser Jiří 76 let
Marel Stanislav 78 let
Malý Václav 80 let
Janeček Jiří 82 let
Ubr Jiří 83 let
Benešová Zdeňka 83 let
Štěrba Václav 85 let

Vzpomínáme

V uplynulých měsících zemřeli tito
občané naší obce: Bárta Josef, Machál-
ková Ludmila a Šremrová Marie.

Vážení pozůstalí, přijměte projev
hluboké soustrasti.

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 49/2010
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